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P r o t o k ó ł 

z XLI Sesji Rady Gminy Kaźmierz  

z dnia 28 listopada 2013 r. 

 

 
I. Sprawy organizacyjne 

XLI Sesja Rady Gminy Kaźmierz odbyła się 28 listopada 2013 r. w świetlicy wiejskiej  

w Sokolnikach Małych. Oficjalnego otwarcia o godz. 18.30 dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Grzegorz Reinholz dziękując za zaproszenie sołtysowi i radzie sołeckiej,  

a wszystkim zebranym za przybycie. Następnie Przewodniczący przeszedł do obrad sesji. Po 

stwierdzeniu kworum – obecnych było 13 radnych (listy obecności radnych, sołtysów  

i gości stanowią załączniki nr 1, 2, 3 i 4 do protokółu) odczytał proponowany porządek 

obrad wprowadzając do niego trzy autopoprawki. Dwie z nich polegały na dodaniu 

projektów uchwał: w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy 

Kaźmierz oraz w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej gruntów stanowiących własność 

Gminy Kaźmierz dodanych w użytkowanie wieczyste. Trzecia autopoprawka polegała na 

wycofaniu projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Piersko rejon ul. Jarzębinowej, Gmina Kaźmierz. Odbyło 

się głosowanie, w wyniku którego radni jednogłośnie 13 głosami ,,za” przyjęli nowy 

porządek obrad (stanowi on załącznik nr 5 do protokółu). W dalszej kolejności radni 

dokonali wyboru sekretarza sesji. Jednogłośnie 13 głosami ,,za” została wybrana radna 

Alina Bąk. 

Jednogłośnie, bez odczytywania radni przyjęli również protokół z poprzedniej sesji, który 

dostępny jest przed sesją do wglądu w Biurze Rady Gminy oraz na stronie internetowej 

Biuletynu Informacji Gminy Kaźmierz. 

 

II. Sprawozdania 

Informację międzysesyjną przedstawił jako pierwszy Przewodniczący Rady, który 

powiedział, że przygotowywał dzisiejszą sesję. Następnie informację międzysesyjną 

przedstawił Wójt Gminy Wiesław Włodarczak – stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego 

protokółu. 

 

 



III. Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie mieli żadnych pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego 

punktu 

 

IV. Dyskusje i decyzje. 

Następnie radni przeszli do podejmowania uchwał.  

Jako pierwsza została wywołana uchwała dotycząca zmian w budżecie Gminy Kaźmierz na 

2013 r. Zreferował ją Skarbnik Tomasz Olejnik. Wspomniał, że temat był w większości 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. W materiałach, które radni dostali na komisji 

nie było tylko punktu dotyczącego tego, że Ośrodek Pomocy Społecznej w Kaźmierzu 

wygospodarował środki finansowe na zakup komputerów. Reszta zmian pozostaje taka, jaka 

była omawiana na komisji, czyli: 

 pierwsza dotyczyła pisma, które otrzymaliśmy od Wojewody Wielkopolskiego,  

z którego wynika, że na prowadzenie oddziałów przedszkolnych dostajemy dotację  

w kwocie 77 625,00 zł, w rozdziale 80103 – 20 430,00 zł do oddziałów przedszkolnych,  

a do rozdziału 80104 kwotę 57 195,00 zł. Równocześnie z tą zmianą zmniejszamy plan 

związany ze sprzedażą działek o kwotę 77 625,00 zł po stornie wydatków, w rozdziale 

70005 § 077, w związku z niskim wykonaniem planu dochodów z tytułu sprzedaży 

gruntów; 

 zmarł bezpotomnie mieszkaniec naszej gminy, w związku z tym spadkobiercą prawnym 

jest gmina, która odziedziczy ponad  9 000,00 zł, dlatego należy zwiększyć w rozdziale 

75023 paragraf 096. Kwota ta zostanie podzielona. Po 4500,00 zł dostanie Ośrodek 

Pomocy Społecznej i Gminny Zespół Oświatowy. Pieniądze te będą przeznaczone na 

modernizację komputerów, gdyż w projekcie budżetu jest zapisane, że są konieczne 

zmiany w systemie komputerowym. W Gminnym Zespole Oświatowym 12 000,00 zł 

oszczędzono na dowozach szkolnych. Ośrodek Pomocy Społecznej również czyni 

starania, aby podliczyć swoje oszczędności i kwotę 11 000,00 zł chcą przenieść z różnych 

paragrafów;  

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej przenosi kwotę 6 000,00 zł na dodatki 

mieszkaniowe, gdyż koszty wzrosły bytowe - w dziale 852 rozdział 85215; 

 w dziale 801 – oświata, zmiany dotyczą przesunięć między paragrafami i rozdziałami - 

doposażenie jednostek z oszczędności. W rozdziałach 80103, 80104 zwiększenie planu 

dotacji na zadania w zakresie wychowania przedszkolnego; 



plan finansowy Zakładu Usług Komunalnych - wzrost ogółem o kwotę 35 000,00 zł,  

w tym o sumę 25 000,00 zł z tytułu wpływów ze sprzedaży wody oraz o kwotę 

40 000,00 zł z tytułu wpływów za odprowadzanie ścieków. Plan zmniejszenie 

proporcjonalnie o kwotę 30 000,00 zł z tytułu rozbudowy sieci - usługi na zlecenie 

Urzędu Gminy w Kaźmierzu. Z uwagi na brak pytań Przewodniczący Rady odczytał 

projekt uchwały, radni przystąpili do głosowania w wyniku którego jednogłośnie  

13 głosami „za” podjęli:  

Uchwałę Nr XLI/234/13 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kaźmierz na 2013 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 

 

Projekt kolejnej uchwały dotyczył uchwalenia regulaminu korzystania z parków na terenie 

Gminy Kaźmierz. Omówił ją Sekretarz Gminy Kaźmierz Karol Hartwich. Projekt także był 

przedstawiony na posiedzeniu komisji. Powiedział, że głównym powodem dla stworzenia 

tego regulaminu było przejęcie zespołu pałacowo - parkowego na ul. Nowowiejskiej  

w Kaźmierzu. Przy okazji należałoby objąć ochroną niewielki skwer, który znajduje się przy 

ul. Powstańców Wlkp. w Kaźmierzu. Po podjęciu tej uchwały regulaminy zostaną 

wywieszone w tych miejscach, na odpowiednich tablicach. Mówił, że uchwała przewiduje 

aby zamieścić jeszcze treść z ustawy kodeks wykroczeń, bo określone zachowania niezgodne 

z tym regulaminem mogą być kodeksowo napiętnowane. Radni nie wnieśli uwag, dlatego 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, przystąpiono do głosowania w wyniku którego 

13 głosami ,,za” podjęto: 

Uchwałę Nr XLI/235/13 

w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z parków na terenie Gminy Kaźmierz 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 

 

Uchwałę dotyczącą upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kaźmierzu do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia  

10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne omówił Sekretarz Karol Hartwich. Mówił, że   

w ustawie z 26 lipca 2013 r. o zmianie ustawy prawo energetyczne pojawiły się nowe 

instytucje, mianowicie odbiorca wrażliwy energii elektrycznej i temu odbiorcy Wójt będzie 

zobowiązany wypłacać dodatek energetyczny. Dodał, że konstrukcja dodatku energetycznego 

jest również podana w ustawie, cyt.: (…) „Art. 5e. 
(50)

 1. Dodatek energetyczny wypłaca się 

odbiorcy wrażliwemu energii elektrycznej do dnia 10 każdego miesiąca z góry, z wyjątkiem 



miesiąca stycznia, w którym dodatek energetyczny wypłaca się do dnia 30 stycznia danego 

roku. 

2. Dodatek energetyczny wynosi miesięcznie 1/12 kwoty rocznej dodatku 

energetycznego ogłaszanej przez ministra właściwego do spraw gospodarki, na podstawie art. 

5c ust. 4. 

Art. 5f. 
(51)

 1. Wypłata dodatku energetycznego jest zadaniem z zakresu administracji 

rządowej. Dodatek energetyczny wypłacają gminy (…)”. 

Mówił dalej, że w prasie pojawiły się tytuły, że Wójt będzie miał nowy obowiązek, ale bez 

pieniędzy. Wzięło się to z tego, że na obsługę przedmiotowego zadania gmina otrzyma  

z budżetu Państwa zaledwie 2% tych kwot, które będą redystrybuowane. Dodatek 

energetyczny będzie wypłacany na poziomie ponad 20,00 zł miesięcznie. Do tego trzeba 

doliczyć comiesięczny przelew, który kosztuję 5,00 zł. Trzeba też zaangażować urzędnika, 

który będzie gromadził papiery, przygotowywał decyzje. Odbiorcami tego dodatku będą te 

same osoby, które pobierają dodatek mieszkaniowy, więc propozycja, żeby te zadania 

powiązać wydaje się słuszna. Sekretarz dodał, że konsekwencją tej uchwały jest kolejna 

dotycząca zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaźmierzu, gdyż w tym 

statucie również pojawia się temat dodatku energetycznego. Radni nie wnieśli uwag do 

uchwały, dlatego Przewodniczący Rady odczytał jej treść, przystąpiono do głosowania,  

w wyniku którego 13 głosami ,,za” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XLI/236/13 

w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaźmierzu 

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 

1997 r. - Prawo energetyczne (Dz. U. z 2012 r., poz. 1059 z późn. zm.) 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 

 

Również Radni nie wnieśli uwag do uchwały dotyczącej statutu, dlatego Przewodniczący 

Rady odczytał jej treść, przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 13 głosami ,,za” 

podjęli: 

Uchwałę Nr XLI/237/13 

w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaźmierzu 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu 

 

Następny projekt uchwały został zreferowany przez Skarbnika Pana Tomasza Olejnika. 



Dotyczył wprowadzenia opłaty od posiadania psów na 2014 r. Powiedział, że zdaje sobie 

sprawę z tego, że jest to uchwała kontrowersyjna, bo nie jest popularna. Gmina ponosi jednak 

duże koszty (prawie 40 000,00 zł rocznie) związane z bezdomnymi psami. Dodał, że na 

posiedzeniu komisji radni nie doszli do porozumienia w sprawie stawki. Przy głosowaniu nad 

samym wprowadzeniem uchwały pomysł cyt: ,,poległ”, bowiem ,,za” były 4 osoby, 

,,przeciw” 8, dlatego prace nad tą uchwałą po komisji zakończono. Przewodniczący Rady 

odczytał treść uchwały. Radny Krzysztof Ossowski przed głosowaniem powiedział, że w tym 

projekcie podana jest maksymalna kwota czyli ok. 121,00 zł a na komisji była mowa  

o 60,00 zł i pyta, czy teraz rada uchwala stawkę maksymalną. Przewodniczący Rady Gminy 

Grzegorz Reinholz powiedział, że jeszcze nie przegłosowaliśmy tej uchwały i można 

poprawkę wprowadzić, ale następnym razem prosi takie uwagi wnosić przed przeczytaniem 

uchwały. W dalszej kolejności wniósł poprawkę do § 2 i odczytał ją w poprawionej wersji. Po 

odczytaniu powiedział, że według niego opłata powinna być mniejsza od każdego następnego 

psa tego samego właściciela. Zrodziła się dyskusja pomiędzy radnymi, dlatego 

Przewodniczący Reinholz zarządził 10 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodniczący Rady raz jeszcze odczytał § 2. Po czym nastąpiło głosowanie, 

„za” podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, ,,przeciw” 10, w związku z tym większością 

głosów uchwała w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów została odrzucona. 

 

Następny projekt dotyczył obniżenia ceny skupy żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2014 rok. Zreferował ją również Skarbnik Tomasz Olejnik. Powiedział, że ustawa o podatku 

rolnym, a konkretnie art. 6 daje Radzie Gminy uprawnienie do obniżenia ceny skupu żyta.  

W tym roku nowością jest to, że średnia cena skupu żyta obliczana jest za okres  

11 kwartałów, a nie 3 jak było do tej pory. Prezes GUS - u podał stawkę na poziomie 69,28 zł, 

a w wyniku dyskusji na poszczególnych komisjach została zaproponowana stawka 62,00 zł. 

Pismo z prośbą o zaopiniowanie tej kwoty Wójt Wiesław Włodarczak przesłał do 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej, która wyraziła opinię negatywną. Skarbnik przytoczył treść 

uzasadnienia, która jest według niego lakoniczna, ponieważ nie wynika z niej wprost, jaka 

jest sytuacja ekonomiczna w rolnictwie. Prosił o odrzucenie tej uchwały i pozostawienie 

stawki zaproponowanej przez GUS, jednak Rada Gminy zdecydowała o jej podjęciu. 

Skarbnik przypomniał, że projekt budżetu na rok 2014 jest zrobiony w oparciu o stawkę  

GUS – owską, więc podjęcie tej uchwały spowoduje to, że do budżetu wpłynie mniej  

o 170 000,00 zł i po jej podjęciu pierwszym problemem, z którym zmierzą się radni na 

komisji budżetowej będzie ścięcie tej kwoty z planów wydatków (gdzie jak sądzi będą  



w pierwszej kolejności „cięte” sprawy rolnicze, melioracje, świetlice). Radni nie wnieśli 

uwag, dlatego Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Odbyło się głosowanie,  

w wyniku którego została przyjęta większością głosów: 

 

Uchwała Nr XLI/238/13 

W sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu 

 

Następna uchwała została omówiona przez Zastępcę Wójta Pana Marka Jakubowskiego. 

Dotyczyła zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kaźmierz w części obejmującej obręby Chlewiska i Dolne Pole. Pan Jakubowski 

powiedział, że w wyniku prac nad zmianą studium są wprowadzone następujące zmiany:  

w Chlewiskach w układzie komunikacyjnym jest wprowadzona obwodnica, gdyż droga 

powiatowa przebiega przez centrum wsi i jest uciążliwa dla mieszkańców. Również  

w centrum wsi, gdzie dojeżdża się do byłego gospodarstwa rolnego, jest wyznaczony teren 

pod sport i rekreację, który gmina może przejąć od Agencji Nieruchomości Rolnych. Drugi 

teren, który gmina może przejąć to obszar, na którym znajduje się przystanek autobusowy.  

W układach komunikacyjnych zostały wprowadzone ścieżki rowerowe, które prowadzą  

w kierunku Chlewisk, a istniejące drogi mają być poszerzone do odpowiednich rozmiarów. 

Natomiast jeżeli chodzi o miejscowość Dolne Pole z Brzeznem (bo w samym Dolnym Polu 

zmian nie ma) to jest wyznaczony skrawek pod teren sportu i rekreacji. Tereny koło 

gospodarstwa agroturystycznego otrzymają funkcję budownictwa mieszkaniowego 

jednorodzinnego. Przewodniczący Rady odczytał jej treść, odbyło się głosowanie, w wyniku 

którego jednogłośnie 13 głosami ,,za” radni podjęli: 

Uchwałę Nr XLI/ 239/13 

w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kaźmierz w części obejmującej obręby Chlewiska i Dolne Pole 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 

Następna uchwała dotyczyła trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy 

Kaźmierz. Omówił ją Dyrektor Gminnego Zespołu Oświatowego w Kaźmierzu Janusz 

Stróżyk. Wspomniał, że w czerwcu b.r. Sejm przyjął dużą nowelizację związaną  

z przedszkolami. W jednym z przepisów dokonano małej zmiany, w art. 90 jest mowa  

o udzielaniu dotacji niepublicznym przedszkolom i niepublicznym punktom przedszkolnym. 



Przedszkola niepubliczne otrzymywały dotychczas dotację z budżetu Gminy w wysokości  

75 % ponoszonych kosztów na dziecko w Przedszkolu w Kaźmierzu i tak ma być nadal. 

Minimalna kwota przewidziana w ustawie dla punktów przedszkolnych wynosi 40 %, ale 

takowych nie ma na terenie naszej gminy. Z tej uchwały będzie korzystać Niepubliczne 

Przedszkole Sióstr Urszulanek w Sokolnikach Wielkich, jak również Przedszkole 

AKADEMIA MAŁEGO OLIMPIJCZYKA. Ta uchwała zbyt dużych zmian nie wprowadza  

w stosunku do tej podjętej przed czterema laty, poza tym, że zmieniła się podstawa prawna. 

Radni nie mieli pytań, dlatego Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Odbyło się 

głosowanie, w wyniku którego radni jednogłośnie 13 głosami ,,za” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XLI/ 240/13 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Kaźmierz 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

 

Projekt ostatniej uchwały dotyczył zbycia w drodze bezprzetargowej gruntów stanowiących 

własność gminy oddanych w użytkowanie wieczyste. Zreferował ją Sekretarz Karol 

Hartwich. Mówił, że spółdzielcze przedsiębiorstwo PREBUD wystąpiło do gminy  

z wnioskiem o przekształcenie prawa użytkowania wieczystego we własność. Sytuacja jest 

pilna, ponieważ PREBUD chce jeszcze w tym roku sprzedać te działki, które zostały  

w wymienione uchwale. Gmina chce przychylić się do wniosku przedsiębiorstwa i w trybie 

bezprzetargowym te działki sprzedać. Także do tej uchwały radni nie mieli uwag, dlatego 

Przewodniczący Rady odczytał jej treść, odbyło się głosowanie, w wyniku którego  

10 głosami „za”  , 1 głosem wstrzymującym się, a 2 głosami ,,przeciw” radni podjęli: 

 

Uchwałę Nr XLI/ 241/13 

w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej gruntów stanowiących własność gminy 

oddanych w użytkowanie wieczyste 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 

 

Na tym temat uchwał został wyczerpany. 

 

V. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnieśli wcześniej uwag i interpelacji. 

 

 



VI. Wolne głosy i informacje. 

W dalszej części głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Reinholz, który otrzymał 

pismo od Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Kaźmierzu, którego załącznikiem była 

skarga mieszkańców budynku komunalnego przy ul. Nowowiejskiej w Kaźmierzu. Jest to 

skarga na dwóch lokatorów tego domu. Powiedział, że jeżeli ktoś z radnych chciałby 

zapoznać się z dokumentami, to są one u niego dostępne. 

Następnie głos zabrał mieszkaniec wsi Gorgoszewo (Grzegorz Morawski), który spytał się 

radnych, kto z Rady Gminy reprezentuje Gorgoszewo. Przewodniczący odpowiedział, że 

wchodzi ono do pewnego obrębu. Kontynuując dalej swoją wypowiedź spytał się, kiedy 

mieszkańcy tej wsi doczekają się drogi z prawdziwego zdarzenia, niekoniecznie asfaltowej, 

ale dobrze wyrównanej i uporządkowanej. Następnie spytał się jak to jest możliwe, aby  

w wiosce nie było oświetlenia ulicznego. Przewodniczący rady odpowiedział, że nie jest 

władny, aby udzielić odpowiedzi na te pytania, ale na pewno nie pozostaną one bez 

odpowiedzi. 

 

VII. Zakończenie obrad Rady Gminy Kaźmierz. 

Przewodniczący Rady zakończył obrady XLI Sesji Rady Gminy Kaźmierz o godzinie 19.40 

dziękując wszystkim za przybycie.   

 

 

   Protokółowała:                                                                Obradom przewodniczył: 

Barbara Sobańska            Przewodniczący Rady Gminy 

                Grzegorz Reinholz 

 

 

 

 

 

Treść w/w uchwał oraz informacji międzysesyjnej Wójta Gminy jest dostępna w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Kaźmierz www.kazmierz.biuletyn.net. 

 

 

 

 

 

 

http://www.kazmierz.biuletyn.net/

